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Aan de leden van de 
Gemeenteraad 

 
 
             Datum: 15 oktober 2024 
    Onderwerp: Tarieven sportaccommodaties Hoogeveen 
 Ons kenmerk:   
 

 
Geachte heer, mevrouw, 
 
In de afgelopen maanden is er een vergelijking gemaakt van onze tarieven 
(zowel binnen- als buitensport) met vergelijkbare gemeenten. Dit naar 
aanleiding van een tweetal moties van u als gemeenteraad eind 2023. Het 
doel was om te komen tot een toekomstbestendige tariefstructuur (voor de 
verenigingen) en te bekijken of de tarieven in Hoogeveen in vergelijking 
met andere gemeenten hoog zijn. De uitkomsten van dit onderzoek zijn 
bekend en met deze brief informeren wij u over ons besluit.  
 
Het onderzoek en uitkomsten 
Om tot een goede vergelijking gekomen over de tarieven voor onze 
gemeentelijke sportaccommodaties hebben wij het landelijke Mulier 
instituut gevraagd dit te onderzoeken. Door het Mulier Instituut is een 
vergelijking gemaakt tussen de tarieven in de gemeente Hoogeveen en die 
van vergelijkbare gemeenten. In de bijlage vindt u het complete 
onderzoek. Hieronder delen wij met u de voornaamste conclusies. 
 
Tarieven buitensport 
In Hoogeveen hanteren we een uurtarief voor het gebruik van 
buitensportaccommodaties. Voor de vergelijking met andere gemeenten is 
dit tarief omgezet in een seizoenstarief. De tarieven voor het huren van 
een buitensportaccommodatie in de gemeente Hoogeveen zijn over het 
algemeen relatief hoog. Met name de huur voor natuur- en 
kunstgrasvoetbalvelden zijn relatief hoog. Voor beide typen velden ligt het 
tarief in Hoogeveen hoger dan in (bijna alle) referentiegemeenten. In 
mindere mate geldt dit ook voor de atletiekbaan. De tarieven voor een 
kunstgras korfbal- of hockeyveld zijn relatief laag.  
 
Verder valt nog op te merken dat in Hoogeveen ook het onderhoud wordt 
gedaan door de gemeente voor dit tarief. In diverse gemeenten doen 
verenigingen op eigen kosten onderdelen van het onderhoud. Maar dat in 
ogenschouw nemende zijn de tarieven in de gemeente Hoogeveen voor de 
buitensport nog steeds behoorlijk bovengemiddeld.  
 
Om de tarieven voor de buitensport in Hoogeveen meer in lijn te brengen 
met het gemiddelde van referentiegemeenten stellen we voor de tarieven 
verlagen. In de meerjarenbegroting is een verlaging opgenomen van € 
50.000 aan inkomsten voor huur aan de buitensportverenigingen, die u 
integraal af kan wegen bij de behandeling van de meerjarenbegroting. De 
totale inkomsten voor de buitensportaccommodaties zijn €486.000. Per 
jaar ontvangen we circa € 265.000 jaar aan huurinkomsten van de 
buitensportverenigingen. De tariefsverlaging zal gericht zijn op de 
voetbalverenigingen en atletiekvereniging omdat de tarieven voor deze 
verenigingen hoger is dan de referentiegemeenten.  
Met de opgenomen € 50.000 in de begroting en de bestaande 
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beheersvergoeding die vereniging altijd ontvangen hebben we voldoende 
middelen om de tarieven van de buitensport richting het gemiddelde van 
de referentiegemeenten te brengen. 
 
Tarieven binnensport 
De tarieven voor de binnensport in de gemeente Hoogeveen lijken relatief 
laag te zijn in vergelijking met de andere gemeenten. Dit geldt zowel voor 
sporthallen, sportzalen als gymzalen. Verder valt op dat we bij de 
gemeente Hoogeveen geen commercieel tarief hanteren, waar de meeste 
andere gemeenten dit wel toepassen. De vergelijking is lastig te maken 
met andere gemeenten door verschillende tariefsoorten. Desondanks is het 
beeld dat de tarieven voor de binnensportaccommodaties in Hoogeveen 
niet te hoog zijn. 
 
Tariefstructuur 
Voor de binnensport is de structuur bij alle gemeenten hetzelfde, dit wordt 
per uur afgerekend. Wat vooral opvalt is dat deze zelfde systematiek voor 
de gemeente Hoogeveen wordt gehanteerd bij de buitensport. We zijn 
daarin de enige gemeente in de vergelijking die het op deze manier doet. 
De overige gemeenten kennen een tarief per seizoen, daar willen we in 
Hoogeveen ook naar toe. 
 
Annuleringsregeling 
In Hoogeveen wordt er ook een annuleringsregeling toegepast in de 
huurvoorwaarden. Wanneer gebruikers een sportruimte annuleren, kan het 
zijn dat er een percentage of het gehele bedrag in rekening wordt 
gebracht. Op verzoek van de verenigingen is ook onze annuleringsregeling 
tegen het licht gehouden. Hier blijkt dat de regeling in enkele gemeenten 
hetzelfde is, maar dat hij in Hoogeveen vrij streng is. 
 
Het voorstel 
Naar aanleiding van de uitkomsten van het onderzoek stellen wij voor om 
de tarieven voor de buitensportaccommodaties te verlagen en een nieuwe 
tarievenstructuur voor de buitensport op te stellen. Voor 2025 is er dan 
een toekomstbestendige tariefstructuur. Vanwege de voorgestelde 
verlaging van de tarieven buitensport, is in de meerjarenbegroting voor 
2025-2028 €50.000 aan verlaging van de inkomsten op voor de 
buitensportaccommodaties opgenomen. We vragen u dit integraal af te 
wegen bij de behandeling van de begroting. In de komende maanden 
zullen we in afstemming met de buitensportverenigingen een nieuwe 
tarievenstructuur uitwerken. Als onderdeel hiervan nemen we ook de 
annuleringsregeling mee. Zoals gezegd kunnen we hiermee een 
tariefsverlaging realiseren voor de buitensport die onze tarieven op het 
gemiddelde brengt van de referentiegemeenten. In de begroting 2025-
2028 vragen we u dit integraal af te wegen. 
 
We stellen voor om de tarieven voor de binnensportaccommodaties gelijk 
te houden omdat uit de vergelijking niet blijkt dat deze bovengemiddeld 
hoog zijn. 
 
Op deze manier zorgen we ervoor dat de buitensportaccommodaties 
betaalbaar blijven en er een toekomstbestendige tariefstructuur is. 
Hiermee geeft het college uitvoering aan de tweetal moties die door u als 
gemeenteraad zijn ingediend. 
 
Wij gaan ervan uit dat wij u hiermee voldoende hebben geïnformeerd. 
 
 
Met vriendelijke groet, 
burgemeester en wethouders, 
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Jelmer Mulder        Martijn Breukelman 
gemeentesecretaris       burgemeester  
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